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PROTOKÓŁ NR 0012.4.5.2020 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu  19 maja 2020r. 

 
 
Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia.  
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

3. Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój za 2019 rok.  
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-
Zdrój wotum zaufania. 

 
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2019 rok - 

absolutorium. 
 

 Projekt uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2019 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój. 

 

5. Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III.20.2019 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 lutego 2019r. w sprawie Budżetu Obywatelskiego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Pismo mieszkanki Miasta dotyczące prośby o uhonorowanie powstańca 
śląskiego, Ludwika Piechoczka,  
 

 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie uchwały Rady Miasta z dnia 27 lutego 
2020r. w sprawie diet dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych, 

 
 List otwarty do Senator P. Ewy Gawędy, 
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 Pismo burmistrza Kluczborka do Przewodniczącego PKW,  
 

 List z apelem Posłów i Posłanek KKP Lewica dotyczące wyborów 
prezydenckich,  

 
 Opinia Zarządu Głównego Polskiego Towarzystwa Epidemiologów i Lekarzy 

chorób zakaźnych z dnia 20 kwietnia 2020r. w sprawie ustawy o szczególnych 
zasadach przeprowadzania wyborów powszechnych na Prezydenta RP w 2020 
roku. 

 
 Pismo Prezesa Sądu Okręgowe w Gliwicach dot. ławników 

 
 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu z posiedzeń Komisji w dniach: 

- 17 marca 2020r. 
- 13 maja 2020r. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Samorządu Terytorialnego – Tadeusz Markiewicz.  
 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
 
Zrealizowano punkty :  
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III.20.2019 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 lutego 2019r. w sprawie Budżetu Obywatelskiego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój 

 
Projekt uchwały omówiła Aneta Czarnocka-Kanik z Wydziału Dialogu 
Społecznego.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie uchwały Rady Miasta z dnia 27 lutego 

2020r. w sprawie diet dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych, 
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Komisja zapoznała się z pismem, przyjęła do wiadomości.  

 
Ad. 3. 
Raport o stanie miasta Jastrzębie-Zdrój za 2019 rok.  
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-
Zdrój wotum zaufania. 

 
Raport o stanie miasta omówiła Prezydent Miasta Anna Hetman. 
 
Andrzej Matusiak 
Środki na 500 plus kiedy przychodzą, a kiedy są wydawane? 
 
Anna Hetman 
Czasami jest tak, że my wypłacimy szybciej, niż przyjdą środki na konto.  
 
Robert Cichowicz 
Na pewno to odbywa się w trakcie bieżącego miesiąca, wypłacamy w drugiej 
połowie miesiąca sukcesywnie. Zaraz panu powiem, zasięgnę informacji u pani 
Naczelnik.  
 
Andrzej Matusiak 
Do Daszka dołożyliśmy 10 mln złotych do budowy? 
 
Anna Hetman 
Około 3 mln złotych jako wkład własny TBS-u czyli miasta, pozostałe to kredyt                
i środki własne TBS-u. 
 
Andrzej Matusiak 
Jakiej wielkości był kredyt? 
 
Roman Foksowicz 
Około 5 mln złotych, cała budowa ponad 10 mln złotych.  
 
Andrzej Matusiak 
Kredyt jest rozłożony na mieszkańców? 
 
Roman Foksowicz 
Tak, jest w czynszu.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Stawki za wywóz odpadów w okolicznych gminach są wyższe, czy w naszym 
mieście opłaty wnoszone przez mieszkańców pokrywają całe koszty tego zadania 
czy miasto dokłada kwoty? 
 
Anna Hetman 
Zaczynam nam już brakować. 
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Robert Cichowicz 
Przy przeliczeniu za poprzedni rok nie bilansuje nam się kwota około 3 mln 
złotych, w początkowym okresie, gdy podpisana była umowa w pierwszym roku 
było 5 mln zł nadwyżki, te niedobory są finansowane nadwyżką z lat 
poprzednich. Winniśmy podnieść nieco opłaty za wywóz nieczystości.  
 
Anna Hetman 
Pracujemy nad tym, aby stworzyć program czy aplikację, który będzie 
powodował scalenie danych i sprawdzenie czy deklarację są prawidłowo 
wypełnione przez mieszkańców, w zestawieniu deklaracji z innymi systemami.  
Jest to w fazie koncepcji.  
 
Robert Cichowicz 
W uzupełnieniu informacji dotyczącej 500 plus, informuję, że wypłata następuje 
na podstawie zapotrzebowania wysyłanego przez świadczenia rodzinne, do 
naszych świadczeń wpływają dwie transze,   do 15 dnia danego miesiąca, drugie 
do 25 dnia danego miesiąca. Po wpłynięciu środków do tygodnia należne środki 
są wypłacane. Nigdy nie wystąpiła sytuacja, że były przestoje i że ktoś nie 
otrzymał należnych środków. Zawsze były wypłacane przed ustawowym 
terminem tj do końca miesiąca.  
 
Andrzej Matusiak 
Kiedyś był wniosek odnośnie utworzenia muzeum, czy coś w tej sprawie się 
dzieje?  
 
Anna Hetman 
Wniosek był, ale nie zawsze musi się dziać bo jest to odpowiedzialność finansowa 
nie tylko tu i teraz ale na lata. Ja w zasadzie nie wiem, co mam o tym myśleć, bo 
gdy mówiliśmy o budowaniu łaźni jako takiego a la muzeum górnictwa to 
większość z państwa była przeciw, a tutaj mówi się o utworzeniu muzeum.  
 
Andrzej Matusiak 
Kto był przeciw i w jakim temacie? Pani wprowadza w błąd, bo była sytuacja 
taka, jeśli chodzi o Moszczenice, to chcieliśmy nie tylko aby było muzeum ale aby 
wykorzystać budynek starej łaźni, miało być tak zagospodarowane, że te 
instytucje, które by tam powstały, miały zabezpieczyć środki finansowe w postaci 
podatków i tak dalej, które umożliwiłyby, że muzeum nie musielibyśmy 
dofinansowywać z budżetu, to by się zamykało w jakiś sposób.  
 
Anna Hetman 
Nie do końca by się zamykało.  
 
Roman Foksowicz 
Na ten cel pozyskaliśmy środki z funduszy transgranicznych, ten fundusz nie 
pozwala na to, aby w inny sposób realizować, że mieściłyby się tam inne 
instytucje w tym budynku, w ramach tego projektu nie było możliwości 
pozostawienia nowej łaźni i umieszczenia tam innych instytucji oprócz tego, co 
było w projekcie.  
Z Unii Europejskiej nie było możliwości uzyskania środków na taki cel, szukaliśmy 
innej możliwości pozyskania środków tak, aby takie Centrum pod inną nazwą 
przygotować ale projekt nie przewidywał aby mieściły się tam inne instytucje.  
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Anna Hetman 
Sam budynek starej łaźni nie jest burzony, część tego budynku nie będzie 
wykorzystana na „muzeum górnictwa” ale będzie przeznaczenie innowacyjno-
biznesowe. Wielokrotnie zwracałam państwu uwagę, że nas nie stać na 
utworzenie muzeum w pełni tego słowa znaczeniu, jako instytucji kultury. 
Wszystkie miasta, które maj, borykają się z problemami finansowymi, bo są to 
konkretne wymagania, które trzeba spełnić, a dla miasta ważne jest co mieści się 
w tym budynku, czy będzie to przyciągało ludzi czy nie, nazewnictwo muzeum 
czy galeria nie jest najważniejsze.  
 
Andrzej Matusiak 
Jest różnica, bo gdy rozmawialiśmy na Komisji Kultury i Sportu z panem 
Boratynem, to przestawił nam informację, że jeśli będzie to muzeum, to byłby w 
stanie bezproblemowo pościągać różne rzeczy, natomiast jeśli będzie to galeria 
nie ma szans aby pewne tematy ściągnąć. Wracając do tematu, to 28 kwietnia 
2016 roku był przegłosowany przez Radę Miasta wniosek w sprawie prowadzenia 
działań zmierzających do uruchomienia Centrum Innowacji Nauki i Biznesu z 
wykorzystaniem budynków starej łaźni i nowej łaźni na obszarze byłej kopalni 
Moszczenica, a państwo złożyliście wniosek do projektu unijnego, niezgodny z 
tym wnioskiem i nas nie poinformowaliście o tym. Poinformowaliście nas o tym 
wówczas, gdy wniosek był zaakceptowany i nie było możliwości cokolwiek 
zmienić w tym temacie.  
 
Anna Hetman 
Miałam spotkanie z radnymi Prawa i Sprawiedliwości i między innymi podczas 
tego spotkania padło takie: czy potrzebna jest zgoda Rady Miasta- nie jest 
potrzebna, bo nie jest. Więc odpowiedź była jaka? No to po co my tu siedzimy.  
 
Andrzej Matusiak 
Jest wniosek przegłosowany, to państwo gdy składaliście wniosek do projektu 
unijnego, to powinniście poinformować Radę Miasta, że ten wniosek nie może 
być zrealizowany bo nie ma takiej możliwości ze względu na to i na to. Państwo 
nas poinformowaliście dopiero wtedy, gdy potrzebowaliście żeby zaakceptować 
odnośnie środków w tym zadaniu. Państwo nie realizujecie wniosków, które były 
przegłosowane.  
 
Anna Hetman 
Panie radny nie wszystkie wnioski mogą być i nie wszystkie będą realizowane. 
 
Andrzej Matusiak 
Nie ma informacji, ze ten wniosek nie może być, wniosek jest przegłosowany                   
i tak zostaje, każdy myśli, że będzie realizowany a to do tej pory nie jest 
zrealizowane.  I tak np. z roku 2016 są dwa wnioski, z roku 2017 trzy wnioski,                
i tak do roku 2019 tych wniosków jest około 8-9, które Rada przegłosowała, a 
państwo z tym tematem nic nie zrobiliście.  
 

Komisja nie zajęła stanowiska wobec projektu uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –1, przeciw – 1, wstrzymujących się –2. 
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Ad.4. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2019 rok - absolutorium. 

 
 Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Miasta za 2019 rok 
 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 

 
Projekty uchwał omówił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz.  

Roman Foksowicz 
Jeśli chodzi o budowę bloku TBS, to koszty rozkładały się następująco: 3,5 mln zł 
wkład miasta, 4,6 mln zł kredyt, koszt budowy 9 939 tys. zł.  

Głosowanie radnych: 

 Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Miasta za 2019 rok 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Jastrzębie-Zdrój 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 
Ad.5. 
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok 
 

Projekty uchwał omówił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz.  

 
Głosowanie radnych: 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 Pismo mieszkanki Miasta dotyczące prośby o uhonorowanie powstańca 

śląskiego, Ludwika Piechoczka 
 
Przewodniczący Komisji odczytał pismo mieszkanki miasta. 
 
Anna Hetman 
Takie pismo wpłynęło również do mnie, skierowałam je do Geodezji. 
 
Roman Foksowicz 
W ubiegłym roku otrzymaliśmy pismo podobnej treści, Komisja ds. nazewnictwa 
ma to na uwadze. 
 
Anna Hetman 
Była dyskusja na ten temat, niektórzy jastrzębianie nie wiedzą nic o tej osobie, 
jest zdanie, iż winno to być w tej części miasta, z której ten człowiek pochodził.  
 
Komisja postawiła przekazać do Prezydenta Miasta wniosek następującej treści: 

 
Komisja wnioskuje o nadanie imieniem Ludwika Piechoczka, Dowódcy, Powstańca 
Śląskiego, Posła na Sejm Śląski i Posła na Sejm RP. Uhonorowanego 
najwyższymi  orderami RP. Bestialsko zamordowanego w obozie 
koncentracyjnym w Oświęcimiu jednego z ważnych miejsc na terenie miasta. 
Proponuje się teren Osiedla Jastrzębie Górne i Dolne (lub Ronda np. Rondo Dolne 
im. Ludwika Piechoczka)  oraz  nadanie temu uroczystej oprawy miejskiej.  
W załączeniu pismo mieszkanki miasta w powyższej sprawie.  
 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 
 List otwarty do Senator P. Ewy Gawędy 
 
Komisja przyjęła do wiadomości.  
 

 
 Pismo burmistrza Kluczborka do Przewodniczącego PKW 
 
 Komisja przyjęła do wiadomości.  
 

 
 List z apelem Posłów i Posłanek KKP Lewica dotyczące wyborów prezydenckich 
 
Komisja przyjęła do wiadomości.  
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 Opinia Zarządu Głównego Polskiego Towarzystwa Epidemiologów i Lekarzy 
chorób zakaźnych z dnia 20 kwietnia 2020r. w sprawie ustawy o szczególnych 
zasadach przeprowadzania wyborów powszechnych na Prezydenta RP w 2020 
roku 

 
Komisja przyjęła do wiadomości.  

 
 Pismo Prezesa Sądu Okręgowe w Gliwicach dot. ławników 

 
Komisja przyjęła do wiadomości.  
 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski. 

Tadeusz Markiewicz 
Jeśli chodzi o wywóz śmieci czy firma wytrzyma na stawce poprzetargowej? Ta 
sam firma, która wykonuje usługi sąsiednim samorządom popodnosiła. 
 
Robert Cichowicz 
Zwracano się z pismami o renegocjacje warunków umowy, jednak odpowiedź 
może być tylko jedna, był to wynik przetargu, który był rozstrzygnięty kilka lat 
temu i nie możemy wpływać na cenę. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Tamci prawnicy twierdzą, że jeśli wzrosła cena niezależnie od wykonującego, to 
można o tę stawkę zmienić. 
 
Szymon Klimczak 
Chce powiadomić że 150 tys. złotych otrzyma miasto jako beneficjent projektu 
dofinansowanie do zakupu średniego wozu ratowniczo-gaśniczego z Funduszu 
Sprawiedliwości. Współpraca z Ministrem Wosiem zaowocowała pozytywnie z 
Funduszu Sprawiedliwości. Miało być 150 tys. złotych na remont wozu, okazało 
się, że mając takie środki można aplikować o 460 tys. złotych z ramienia 
Komendy Głównej Państwowej Straży Pożarnej.  
 
Andrzej Matusiak 
Jastrzębska Spółka Węglowa zakupiła dla Szpitala Wojewódzkiego                              
10 respiratorów oraz 7,7 mln złotych trafiło do Szpitala z Urzędu 
Marszałkowskiego.  
 
 
Ad.7. 
Przyjęcie protokołu z posiedzeń Komisji w dniach: 

- 17 marca 2020r. 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  

- 13 maja 2020r. 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  
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Ad.8. 
Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji - Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim                           
za przybycie po czym zakończył posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   

      Przewodniczący Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządu Terytorialnego 

Tadeusz Markiewicz 
 

 
 
 
 


